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ACTA DE LA SESSIÓ DE 
Ajuntament Ple 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm.: 7/2014 
Caràcter: extraordinària  
Data: 20 de juny de 2014 
Horari: de 11:00 a les 14:40 h. 
Lloc: Sala de Plens de Paeria 
 
 
Hi assisteixen: 
 
Àngel Ros Domingo,  Paer en cap 
Marta Camps Torrens, 1a. Tinent d'alcalde 
Rafael Peris Martín, 3r. Tinent d'alcalde 
Sara Mestres Llusà, 4a.Tinent d’alcalde 
Montse Parra Albà,  5a. Tinent d'alcalde 
Fèlix Larrosa Piqué,               6è. Tinent d’alcalde 
Txema Alonso Fernández, Regidor 
Josep Barberà Morreres, Regidor 
Oriol Yuguero Torres, Regidor 
Jesús Castillo Cervelló,                  Regidor 
Joan Gómez López, Regidor  
Maria Rosa Ball Papiol, Regidora 
Neus Brocal Mañas,                       Regidora 
Joan R. Zaballos Rubio, Regidor 
Bea Obis Aguilar, Regidora 
Miquel Padilla Díaz, Regidor 
Cristina Torrent Pujol, Regidor 
Francesc J. Cerdà Esteve, Regidor 
Antoni Postius Terrado, Regidor 
Joan Vilella Jounou, Regidor 
Salvador Puy Castarlenas, Regidor 
Maria José Horcajada Bell-lloch, Regidora  
Gemma Batalla Casanovas, Regidora 
Pau Pintó Torné, Regidor 
Jesús Gutiérrez Bustillo,   Secretari 
Jordi Sanuy Vallés,  Interventor 
Ma. Luisa Sanz Llavallol,  Tresorera 
Montse Tomàs Pallerols,  Oficial Major 
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Excusen l’assistència: 
Montse Mínguez García,  2a. Tinent d'alcalde 
Dolors Arderiu Sabaté, Regidora 
Xema Solé Solà, Regidor 
 
  
ORDRE DEL DIA 
 
De conformitat amb allò previst en l’acord del “Règim de sessions plenàries i normes 
de funcionament del Ple”, inclòs en el cartipàs municipal, aprovat per l’Ajuntament 
Plenari en la sessió del dia 6 de juliol de 2011, s’ha procedit a convocar aquesta sessió 
extraordinària, denominada “Ple de Política Municipal sobre l’estat de la ciutat i 
l’actuació política del Govern”. 
 
Acordades en Junta de Portaveus les normes d’autoregulació del debat, es reflecteix 
en l’apartat d’intervencions d’aquesta acta el resum dels debats produïts durant la 
sessió. 
 
Tal com preveu l’esmentat acord del “Règim de sessions plenàries i normes de 
funcionament del Ple”, han estat presentades pels grups municipals tot un seguit de 
PROPOSTES DE RESOLUCIÓ que a continuació es transcriuen, reflectint les que han 
estat aprovades i les que han estat rebutjades i fent constar el resultat de les votacions 
respectives. 
 
 
1.- PROPOSTA DE RESOLUCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PP  RELATIVA AL 
SOTERRAMENT DE LÍNIES ELÈCTRIQUES  
 
Amb 11 vots a favor dels grups municipals del PP i CiU i 13 vots en contra del Grup 
Municipal del PSC s’acorda rebutjar la proposta següent: 
 
1r.  L’Ajuntament de Lleida insta a la concessionària del servei municipal d’il·luminació, 
Lleida Llum, a que dintre del pla d’actuació de millora de la xarxa elèctrica que té previst 
realitzar als diferents barris de la ciutat de Lleida, procedeixi al soterrament de les línies 
elèctriques que encara no estan soterrades al nucli urbà de la ciutat de Lleida.  
 
2n. Donar trasllat d’aquest acord a la UTE Lleida Llum, formada per les empreses 
Citelum Ibérica, SA i José Antonio Romero Polo, SA.  
 
 
2.-  PROPOSTA DE RESOLUCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL P P RELATIVA A LES 
LÍNIES D’AUTOBÚS URBÀ 
 
Amb 24 vots a favor de tots els grups municipals, per unanimitat s’acorda:  
 
L’ Ajuntament de Lleida posarà en marxa una millora i ampliació de les línies d’autobús 
urbà actualment existents, d’acord amb els veïns i les entitats veïnals, amb l’objectiu de 
planificar un servei que faciliti una connexió més directa, eficient i freqüent, 
especialment entre els barris perifèrics i el centre de la ciutat.  
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3.- PROPOSTA DE RESOLUCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PP  RELATIVA  A LA 
REIMPLANTACIÓ DELS GUÀRDIES DE  BARRI 
 
Amb 11 vots a favor dels grups municipals del PP i CiU i 13 vots en contra del Grup 
Municipal del PSC s’acorda rebutjar la proposta següent: 
 
L’Ajuntament de Lleida estudiarà la reimplantació del Guàrdia de Barri a la ciutat de 
Lleida, compatibilitzant aquesta figura amb el servei de Policia Orientada al Problema, 
amb l’objectiu d’oferir un servei més eficient per garantir la seguretat i la convivència a la 
ciutat de Lleida.  
 
 
 
4.- PROPOSTA DE RESOLUCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PP  RELATIVA A 
L’IMPOST SOBRE BÉNS IMMOBLES 
 
Amb 11 vots a favor dels grups municipals del PP i CiU i 13 vots en contra del Grup 
Municipal del PSC s’acorda rebutjar la proposta següent: 
 
1r. L’Ajuntament de Lleida procedirà a instrumentar un mecanisme d’ajuts extraordinaris 
de caràcter social que permeti contribuir a sufragar parcialment el pagament de l’Impost 
sobre Béns Immobles dirigits als propietaris de la vivenda habitual o llogaters de vivenda 
habitual als quals els hi sigui repercutit aquest impost per part del seu propietari i tinguin 
60 o més anys d’edat i percebin una pensió mínima per jubilació, incapacitat permanent 
o viduïtat, o són perceptors de l’extint “Seguro Obligatorio de Vejez e Invalidez” o 
pensions no contributives de jubilació i invalidesa i tinguin uns ingressos per unitat 
familiar inferiors a 13.551,30 euros, equivalent a 1,5 vegades el Salari Mínim 
Interprofessional (SMI).  
 
2n. Tanmateix tindran dret a aquest ajut  aquells propietaris o llogaters de vivenda 
habitual als quals els hi sigui repercutit aquest impost per part del seu propietari i que 
formin part d’una unitat familiar on tots els seus membres es trobin a  l’atur i tinguin uns 
ingressos per unitat familiar inferiors a 13.551,30 euros, equivalent a 1,5 vegades el 
SMI. 
 
 
5.-  PROPOSTA DE RESOLUCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL P P SOBRE 
MICROCRÈDITS  
 
Amb 11 vots a favor dels grups municipals del PP i CiU i 13 vots en contra del Grup 
Municipal del PSC s’acorda rebutjar la proposta següent: 
 
L’Ajuntament de Lleida procedirà a convocar una concessió de microcrèdits per a 
afavorir l’autoocupació de les persones no contemplades en les convocatòries 
anteriorment mencionades. (Microcrèdits per l’Empreneduria Juvenil, Microcrèdits pel 
Pacte per l’Ocupació i Microcrèdits Política Igualtat). 
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6.- PROPOSTA DE RESOLUCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PP  SOBRE FONTS 
MONUMENTALS 
 
Amb 24 vots a favor de tots els grups municipals, per unanimitat s’acorda:  
 
L’Ajuntament de Lleida procedirà a millorar l’estat de conservació de les Fonts 
monumentals a la ciutat de Lleida, i sempre que tècnicament sigui possible,  restablirà 
el funcionament de les Fonts Monumentals del Roser, la Font de la Costa del Jan, la 
Font de la Plaça de la Pau i la Font ubicada a la Plaça Gifrè I. 
 
 
7.- PROPOSTA DE RESOLUCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CIU  CONTRA L’ATUR 
A LA CIUTAT DE LLEIDA  
 
Amb 19 vots a favor dels grups municipals de CiU i PSC i 5 abstencions del Grup 
Municipal del PP, s’acorda aprovar la proposta següent: 
 
1r. La creació i disseny d’un segon programa contra l’atur pel període de gener a juny 
del 2015, que doni resposta a la gent aturada de Lleida. Aquesta proposta ha de 
continuar amb la voluntat de consens i col·laboració amb els sindicats, la Cambra de 
Comerç i altres agents socials i polítics que s’hi vulguin sumar, així com incentivar 
també la participació de l’empresariat de la ciutat. 
 
2n. Aquest programa haurà de tenir el seu reflex i concreció en els pressupostos 
municipals del 2015. 
 
 
8.- PROPOSTA DE RESOLUCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CIU  SOBRE 
TRANSPORT PÚBLIC 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar els dos punts següents de la proposta: 
 
“1r. Convocar una reunió urgent de la taula de seguiment per avaluar aquest any 
d’implantació i conèixer els resultats de la nova enquesta que manifesti la realitat de 
l’oferta i demanda dels usuaris i no usuaris de la ciutat. 
.../... 
3r.Fer una nova campanya de promoció del transport públic urbà, un cop 
implementades les noves modificacions”. 
 
Amb 11 vots a favor dels grups Municipals de CiU i PP i 13 vots en contra del Grup 
Municipal del PSC s’acorda rebutjar el punt següent: 
 
“2n. Davant l’estudi que s’està duent a terme per redefinir les línies, establir un període 
extraordinari de gratuïtat perquè els viatgers comprovin durant els primers dies el nou 
canvi de línies, adaptació d’horaris i parades”. 
 
 
9.- PROPOSTA DE RESOLUCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CIU  SOBRE ZONA 
BLAVA  
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Amb 11 vots a favor dels grups municipals de CiU i PP i 13 vots en contra del Grup 
Municipal del PSC s’acorda rebutjar la proposta següent: 
 
1r. L’Ajuntament de Lleida es compromet a retirar totes les zones de baixa rotació de 
la ciutat, començant per les que havien de ser temporals, segons va enunciar l’equip 
de govern, com les del carrer Roger de Llúria. 
 
2n. L’Ajuntament de Lleida es compromet a no augmentar les zones d’alta rotació a la 
ciutat durant el 2014 i a elaborar un estudi de mobilitat que fixi uns criteris clars per fer-
ho. 
 
3r. L’Ajuntament de Lleida convocarà, de manera urgent, la taula de seguiment de la 
concessió per tal de fer un seguiment acurat i tenir tota la informació pel que fa a les 
actuacions que ha de dur a terme a la ciutat.  
 
4t. L’Ajuntament de Lleida establirà una tarifa per a comerciants i professionals que els 
permeti més flexibilitat en l’ús de la zona blava atenent les necessitats de la seva 
activitat. 
 
 
10.- PROPOSTA DE RESOLUCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CI U SOBRE 
TRANSPARÈNCIA I BON GOVERN MUNICIPAL 
 
Amb 11 vots a favor dels grups municipals de CiU  i PP i 13 vots en contra del Grup 
Municipal del PSC s’acorda rebutjar els punts següents: 
 
“1r. Els diferents moviments socials previ registre a la base de dades de l’ajuntament 
com a entitat social, s’integraran en els diferents Consells Territorials de Lleida. Les 
seves aportacions hauran de ser sempre argumentades i possibilistes com la de la 
resta d’entitats que en formen part i analitzades pel govern local. Aquest es compromet 
a resoldre les propostes, suggeriments i altres aportacions en un termini no superior a 
dos mesos a l’entitat o moviment en qüestió. 
 
2n. Es crearà un portal on line de participació ciutadana. En aquest portal prèvia 
identificació i registre de les entitats participants, es faran propostes i suggeriments 
seguin el reglament de participació ciutadana. 
 
3r. Els plens s’han de convocar dos dies hàbils a la celebració del ple. No es computen 
als efectes, ni els dia de notificació ni el dia de celebració del Ple, segons determina 
l’art..98.b del decret legislatiu 2/2003 pel qual s’aprova el text refós de la llei municipal i 
de règim local de Catalunya. Això obliga a modificar el cartipàs municipal. Al mateix 
temps, l’ordre del dia serà publicada a la web de la Paeria . 
 
4t. L’article 34 del reglament de participació ciutadana és incoherent. Regula el dret de 
qualsevol entitat (degudament inscrita en el registre Municipal d’Entitats) a intervenir 
en el ple davant la Corporació sempre i quan siguin part interessada en un dels punt 
dels ordre del dia del Ple. La sol·licitud ha de tramitar-se tres dies hàbils abans de la 
celebració del Ple degudament acreditat l’interès o afectació al punt de l’ordre del dia. 
És impossible que cap ciutadà ho faci. Els plens es convoquen 48 hores abans i no 
dos dies hàbils com especifica la llei i per tant els terminis no poden mai coincidir. 
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Proposem modificar el reglament i que en lloc de tres dies hàbils, les sol·licituds 
puguin presentar-se 48 hores abans de la celebració del ple supeditat a l’aprovació del 
punt 3 d’aquesta proposta de resolució. 
.../... 
6è. L’Ajuntament de Lleida introduirà els pressupostos participatius dins el procés 
d’elaboració dels pròxims Pressupostos municipals, mitjançant la regulació d’aquesta 
figura de participació que ja apliquen altres municipis”. 
 
Amb 6  vots a favor del Grup Municipal de CiU, 13 vots en contra del Grup Municipal 
del PSC i 5 abstencions del Grup Municipal del PP, s’acorda rebutjar els punts 
següents: 
 
“5è. Per tal de facilitar la màxima assistència de públic a les sessions ordinàries del Ple 
Municipal, l’ajuntament convocarà el Ple a partir de les 19.00 hores els dies de 
celebració. Al mateix temps, procedirà a la gravació i retransmissió en directe via 
internet (streaming) per apropar el contingut de les sessions a tots els lleidatans i 
lleidatanes que no puguin desplaçar-se el dia del ple. Un cop acabada la sessió, el 
contingut del Ple podrà visualitzar-se a la web de la Paeria. 
.../... 
7è. L’Ajuntament de Lleida impulsarà l’elaboració d’un reglament de consultes 
populars per sotmetre a referèndum per a la participació de tota la ciutadania en 
qüestions d’especial rellevància per a la ciutat”. 
 
 
11.- PROPOSTA DE RESOLUCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CI U SOBRE 
FISCALITAT 
 
Amb 11 vots a favor dels grups municipals de CiU i PP i 13 vots en  contra del Grup 
Municipal del PSC s’acorda rebutjar el punt següent:  
 
“PRIMER.- Que l’equip de govern municipal, en l’expedient de les ordenances fiscals del 
2015, es comprometi a: 
 

1. Rebaixar l’Impost de Béns Immobles (IBI) mitjançant l’aplicació dels nous 
valors cadastrals calculats a partir de la revisió demanada a la Direcció del 
Cadastre i la congelació del coeficient que aplica l’Ajuntament. 

2. Implementar un sistema de pagament a la carta dels tributs municipals que 
permeti abonar a terminis, sense recàrrec ni interessos i de forma unificada, 
els tributs municipals de cobrament periòdic mitjançant la domiciliació 
bancària i seleccionar el tipus de fraccionament: mensual, trimestral, 
semestral o anual”. 

 
 
Amb 6 vots a favor del Grup Municipal de CiU, 13 vots en contra del Grup Municipal del 
PSC i 5 abstencions del Grup Municipal del PP, s’acorda rebutjar el punt següent: 
 
“SEGON.- Que l’equip de govern municipal, durant el segon semestre de l’any actual, 
estudiï, redacti i, si s’escau, sotmeti a debat d’aquest Ple Municipal, una ordenança 
municipal que permeti l'execució alternativa al pagament de deutes amb la Hisenda 
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Municipal de l'Ajuntament de Lleida mitjançant la realització de treballs en benefici de la 
comunitat, amb la finalitat següent: 
 

1. Oferir una alternativa que permeti, en circumstàncies justificades i de 
conformitat amb la persona interessada, realitzar l’obligació del pagament 
d’un deute municipal a través de la realització de treballs en benefici de la 
comunitat per fer front a aquell amb una prestació personal mitjançant un 
treball d’interès col·lectiu, quan la prestació patrimonial no sigui possible 
realitzar-la amb diners. 

2. Únicament podran optar-hi les persones que siguin residents al terme 
municipal de Lleida, que comptin amb un informe tècnic favorable emès pels 
Serveis Socials municipals, on s’acrediti una situació de necessitat 
socioeconòmica del nucli de convivència de la persona interessada en 
l’execució alternativa”. 

 
 
 
12.- PROPOSTA DE RESOLUCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CI U PER LA 
RENOVACIÓ DEL CONVENI DE SEGURETAT PÚBLICA  
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent: 
 
L’Ajuntament de Lleida, en col·laboració amb el Departament d’Interior de la 
Generalitat, crearà una comissió d’estudi per a la renovació del conveni de coordinació 
i col·laboració en matèria de seguretat pública i policia abans del 2015. 
 
 
13.- PROPOSTA DE RESOLUCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CI U SOBRE 
L’EXERCICI DEL DRET A DECIDIR 
 
Amb 19 vots a favor del grups municipals de CiU i PSC i 5 vots en contra del Grup 
Municipal del PP s’acorda aprovar la proposta següent:  
 
1r. L’Ajuntament de Lleida facilitarà totes les eines necessàries, en el marc de la 
legalitat, perquè el conjunt de la població i la societat civil lleidatana tingui tota la 
informació i el coneixement adequat per a exercir el dret a decidir i perquè es promogui 
la seva participació en el procés. 
 
2n. L'Ajuntament de Lleida es compromet a treballar per fer possible la màxima 
corresponsabilitat de tota la ciutadania envers Catalunya i el seu futur institucional a 
través dels valors democràtics concretats en el dret a decidir. 
 
3r. L'Ajuntament de Lleida encoratja tots els ciutadans i ciutadanes a ésser 
protagonistes actius del procés democràtic d'exercici del dret a decidir del poble de 
Catalunya. 
 
 
14.- PROPOSTA DE RESOLUCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL P SC SOBRE 
TRANSPARÈNCIA EN UN ENTORN  DE GOVERNANÇA  
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Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent: 
 
1r.L’Ajuntament de Lleida farà una campanya divulgativa per a donar a conèixer als 
ciutadans els diferents instruments de governança oberta i Participació Ciutadana que 
té implementats. 
 
2n. L’Ajuntament de Lleida incentivarà la participació de totes les entitats de la ciutat 
en els Consells Territorials de Zona així com en els Consells Temàtics com a espais 
de debat i proposta ciutadana. 
 
3r. L’Ajuntament de Lleida potenciarà el portal web de participació ciutadana de 
l’Ajuntament de Lleida http://www.lleidaparticipa.cat/  així com les diferents eines que 
té incorporades: enquestes, processos participatius, etc. 
 
4t. L’Ajuntament de Lleida habilitarà un portal web on qualsevol ciutadà pugui enviar 
suggeriments i incidències a la via pública mitjançant telèfon intel·ligent.  
 
5è. Per tal de facilitar la participació de les entitats de la ciutat en el Ple Municipal es 
publicaran els ordres del dia de les comissions informatives a la pàgina web. 
 
 
15.- PROPOSTA DE RESOLUCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL P SC SOBRE LA 
LLEI DE BARRIS 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent: 
 
Que el Govern de la Generalitat reprengui les polítiques i actuacions vinculades a la 
Llei de Barris i obri noves convocatòries o n’amplií les existents, amb la dotació 
econòmica suficient i incloent nous camps d’actuació, especialment els vinculat a la 
dignificació dels habitatges, per tal que l’Ajuntament de Lleida pugui presentar un nou 
projecte d’intervenció integral al barri de la Mariola. 
 
 
16.- PROPOSTA DE RESOLUCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL P SC SOBRE  
REVISIÓ D’ORDENANCES MUNICIPALS EN RELACIÓ A LA POB RESA I 
DESIGUALTAT 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent: 
 
L’Ajuntament de Lleida procedirà a revisar aquelles normes municipals que necessiten 
adequar-se a l’esmentada Resolució del Parlament de Catalunya sobre l’increment de 
la pobresa i les desigualtats. (Resolució 577/X, de 13 de març de 2014) 
 
 
 
17. PROPOSTA DE RESOLUCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PS C SOBRE LA 
REACTIVACIÓ DEL TERCER SECTOR I LA INSTAURACIÓ D’UN A FIRA DE 
L’ECONOMIA SOCIAL  
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent: 
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1r. L’Ajuntament de Lleida insta els governs central i autonòmic a reactivar les 
polítiques de cohesió que permetin la reactivació del Tercer Sector com a vector clau 
per a la cohesió i la justícia social.  
 
2n. L’Ajuntament de Lleida insta els governs central i autonòmic a concretar 
estratègies de Responsabilitat Social Corporativa que facilitin que la ciutadania preguin 
consciència del valor de l’economia solidària ja sigui en forma de cooperatives, 
fundacions, societats laborals o associacions que treballen en termes de producció 
cooperativa, consum responsable, comercialització justa i finances ètiques. 
 
3r. L’Ajuntament de Lleida pren el compromís de potenciar la divulgació de les 
empreses, els productes i els serveis de les empreses d’economia social de la ciutat 
de Lleida.  
 
4t. L’Ajuntament de Lleida es compromet a estudiar la instauració a la ciutat d’una Fira 
de l’Economia social i solidària en el marc de Fira de Lleida. 
 
5è. El Grup Municipal del PSC a l’Ajuntament de Lleida proposa que es segelli un 
pacte entre tots els grups polítics amb representació a l’Ajuntament de Lleida en favor 
d’aquesta iniciativa. 
 
 
 
INTERVENCIONS 
 
El Sr. alcalde  explica les directrius de funcionament de la sessió, tal com es van 
comentar en la darrera Junta de Portaveus, que coincideixen amb les que es van fer 
servir els anys anteriors.  
Presentació per part del Sr. alcalde 
 
El Sr. alcalde  comença la intervenció inicial d’exposició de l’estat de la ciutat. Recorda 
que fa 10 anys que el Ple va establir aquest mecanisme de debat municipal, per 
analitzar la situació global de la ciutat, debatre la política municipal i per donar entrada a 
propostes dels grups municipals. En aquell moment era difícil imaginar la situació dels 
darrers anys, en especial el rol que hem hagut de fer els ajuntaments per pal·liar els 
efectes de la crisi econòmica (juntament amb les famílies i les entitats del tercer sector). 
Creu que Lleida manté la cohesió social. Hem centrat la nostra actuació en protegir els 
col·lectius més febles. Fem polítiques per reduir els efectes immediats de la crisi i 
activem polítiques (a mitjà i llarg termini) que garanteixin el futur de la ciutat en 
educació, recerca, promoció econòmica, participació ciutadana, solidaritat, cultura, etc. 
Hem de dotar-nos de les infraestructures necessàries perquè la ciutadania es 
desenvolupi al màxim nivell.  
L’educació es manté com a prioritat municipal. Hem mantingut els serveis municipals en 
aquest àmbit i hem fet passos endavant per potenciar la vocació educadora de la ciutat. 
Explica les actuacions fetes per potenciar l’FP dual remunerada, amb recursos totalment 
municipals. Les 18 escoles bressol municipals estan plenament consolidades i són un 
referent de qualitat. Donem suport a la UdL i al Parc Científic de Gardeny. Hem posat en 
funcionament 2 noves càtedres: la d’innovació social i la de polítiques de salut. Les 
escoles d’arts són municipals i sumen més de 3.000 alumnes, amb un finançament, 
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gairebé total, de caràcter municipal. Hem mantingut aquests centres malgrat la 
davallada clara de les aportacions de les altres administracions. Els programes 
educatius per a joves amb problemes o amb dificultat d’integració completen el 
programa educatiu municipal. L’educació de la gent gran també és una iniciativa que 
compartim amb la UdL. L’esport és una part de l’educació que a Lleida practiquen (en 
instal·lacions municipals) 7.000 nens i nenes. Tenim 126 instal·lacions esportives, amb 
307 equips que entrenen i competeixen en aquests equipaments. Estem fent noves 
instal·lacions com el Centre de Piragüisme o el nou Rocòdrom. Potenciem Lleida com a 
seu de competicions esportives i hem aprovat (de manera consensuada) el Pla Director 
de l’Esport. La cultura també és fonamental per al desenvolupament personal i 
col·lectiu. Potenciem Lleida com a ciutat creadora de cultura. Cal vetllar per la creació, 
la internacionalització, el manteniment i creació d’infraestructures. Hem de difondre el 
nostre llegat cultural i històric (esmenta com  a  exemple la Comissió de l’Any 
Granados). Enguany resoldrem la primera edició dels premis VisualArt de creació 
audiovisual. Recuperem el festival de poesia Mahalta. Ens reforcem com a centre de 
producció cultural amb el Màgical. També destaca la creació del Centre d’intercanvi 
cultural en l’àmbit del cinema llatinoamericà promogut per la Fundació Sorigué. La casa 
dels artistes del carrer Cavallers i el nou projecte de dinamització promouran la creació 
en matèria d’arts escèniques. S’ha restaurat l’arc del Pont i s’ha rehabilitat la torre del 
comanador de Gardeny. Hem museïtzat el magatzem d’arqueologia municipal situat al 
Pla de l’Aigua; en unes setmanes podrà ser visitable. En el proper Ple s’aprovarà el Plec 
de condicions per a la redacció del projecte del nou Museu Morera. Aquest museu ha 
assolit en el primer semestre 7.748 visitants (igual que l’any passat sencer). Explica 
també les dades de públic de l’Escorxador i de la Llotja. Els serveis a les persones estan 
també lligats a l’educació i a la cultura. Hem de protegir totes aquelles persones que 
tenen situacions de feblesa personals i socials. La despesa en benestar social ha arribat 
gairebé als 10,5 milions d’euros; 11.000 famílies reben algun tipus de prestació des dels 
servies socials municipals. Els hem donat suport des de la Mesa d’emergència 
d’habitatges, que ha adjudicat 60 llars durant l’any passat; s’han prestat ajudes per 
pagar la plusvàlua, ajuts d’emergència social, garantia d’alimentació, etc. Estem fent 
convenis amb les companyies de serveis per garantir el subministrament als veïns en 
situació de vulnerabilitat. Lluitem per reduir l’absentisme escolar. El nou servei de 
teleassistència ha estat especialment potenciat i hem arribat a 3.300 usuaris, i els 
majors de 75 anys tenen el servei gratuït; l’any proper serà gratuït a partir dels 70 anys. 
Hem fet un seguiment a fons de les persones sense llar (fomentant l’acolliment en 
habitatges i mitjançant el programa iglú, entre altres mesures). En drets civils, 
cooperació i igualtat continuem treballant. En els moments difícils actuals no hem 
d’abandonar els projectes de cooperació. L’any passat vàrem finançar 21 projectes de 
cooperació. Continuen la seva tasca l’Assemblea de les Religions o la Comissió de 
Salvaguarda. El Casal de la dona ha tingut més de 5.000 visites i hem fet 1.415 
atencions. El Pla municipal de salut està gairebé enllestit  (explica les darreres 
activitats). En el món de la joventut, al voltant de 158 persones passen diàriament pel 
Centre de recursos juvenils de la Palma. Els bucs d’assaig de la Bordeta compten amb 
702 usuaris. Tenim 402 voluntaris joves que donen suport a la ciutat. En participació 
ciutadana oferim 12 centres cívics i 23 locals socials perquè es puguin fer activitats. Els 
consells territorials de la ciutat s’han consolidat com a mecanisme de participació 
efectiva (amb més de 300 entitats). Una part molt important dels col·lectius participatius 
el compon la gent gran 12.236 persones van participar en aquestes activitats. Tenim 
també 209 voluntaris sènior. Tenim 15 llars per a gent gran de titularitat municipal. La 
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universitat popular i el programa sènior fets amb la UdL són referent de l’educació al 
llarg de la vida. 
Quant als serveis globals de la ciutat comença parlant de seguretat. Durant els primers 
5 mesos de l’any podem dir que les detencions practicades han baixat un 19,77%, les 
denúncies en civisme han baixat un 21,5%, els serveis amb menors baixen un 30,69% i 
el nombre d’accidents de trànsit també ha baixat un 9,22% (amb un 33,82% de 
disminució de la lesivitat). El conjunt de delictes ha baixat un 7,92% en el darrer any. 
Destaca l’activitat de la Guàrdia Urbana en els barris de la Mariola i el Centre Històric 
(facilita les dades d’increment de presència, actuacions, etc.). El barri de la Mariola 
necessita una atenció especial, però també està seguint la mateixa tònica de la ciutat 
quant a disminució del nombre de persones detingudes. S’han augmentat les 
inspeccions administratives i actuacions assistencials al Centre Històric. Amb relació al 
turisme cal considerar que s’ha demostrat que és un sector bàsic per a la recuperació 
econòmica de la ciutat; les pernoctacions han crescut un 10% en un any. El treball de 
Turisme de Lleida ens permet situar la ciutat com a referent en reunions professionals, 
esdeveniments esportius i turisme enograstronòmic (més de 600 reunions de negocis a 
2013, amb 17,3 milions d’euros d’impacte). El projecte de les Basses (que compateixen 
amb CiU i té el suport de la Generalitat) serà un nou atractiu com a parc familiar. El 
turisme és un dels grans elements de projecció exterior de la ciutat. Hem estat seu de 
34 esdeveniments de caràcter internacionals; des de la Paeria impulsarem aquesta 
dinàmica. En l’àmbit de promoció econòmica treballem integrats amb GlobaLleida; 
aquest organisme comença a donar resultats especialment en matèria de finançament 
d’empreses (n’explica les dades). El comerç ens atorga dinamisme econòmic, ocupació i 
prestigi, com va posar de relleu la campanya “compra a Lleida”  que vàrem impulsar 
l’any passat. Apostem per la promoció dels mercats i ja s’ha publicat el Plec per  a la 
concessió del Mercat de Balàfia. El mercat “de l’hort a taula” segueix promovent el 
producte local. Destaca la bona gestió de Mercolleida, Fira de Lleida, la Llotja i el Parc 
Científic. La promoció econòmica està vinculada a l’ocupació. Tenim una taxa d’atur 
sensiblement inferior a les mitjanes de Catalunya i d’Espanya (a la ciutat l’atur és del 
15,32%). Tot i això l’Ajuntament manté i incrementa el seu esforç en polítiques de 
foment de l’ocupació. Destaca el pacte fet amb el primer partit de l’oposició i amb els 
agents socials. L’IMO va treballar l’any passat amb 8.300 persones. Els plans locals de 
l’ocupació (Ocupa’t primer i Reorienta’t actualment) oferiran dades importants en 
aquesta matèria. El Parc Científic ha absorbit una part important de les necessitats 
d’ocupació dels nostres joves (la mitjana d’edat dels treballadors del Parc està per sota 
dels 27 anys); hi ha 1.400 llocs de treball i 111 entitats i empreses. Avui el Centre 
Històric és també clau en la promoció econòmica, com a resultat de dècades de treball. 
Un bon exemple és el districte Mercat del Pla, hem creat una marca per avançar la 
revitalització del Centre des d’un punt de vista econòmic  i comercial (explica diverses 
activitats concretes). S’ha obert la convocatòria per al viver d’empreses creatives i 
artístiques. A Lleida tenim actualment 6 vivers d’empreses, amb una ràtio superior a la 
de Barcelona. Fa una referència especial a la Seu Vella i diu que hem assolit la fita de 
presentar la candidatura UNESCO i hem passat el primer filtre de la Generalitat. 
Seguirem treballant amb la il·luminació del conjunt monumental (el projecte de la Suda 
està acabat de redactar i les obres començaran a principi de juliol). Anuncia també que 
la Generalitat ens acaba de concedir 500.000 euros pel Pla de foment del turisme al 
Centre Històric (nosaltres aportem 1 milió d’euros més). Al Turó de la Seu Vella es 
continuarà treballant en l’enjardinament i la propera actuació d’enjardinament es farà al 
Turó de Gardeny.  Lleida és una ciutat rica en patrimoni mediambiental i això ho 
reflecteix el nou Pla d’ordenació municipal que atorgarà als espais naturals un valor de 
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més protagonisme que l’actual, seguint la línia dels darrers anys. En l’Agenda21 escolar 
participen 21.000 escolars. La cura de la ciutat en matèria de neteja i residus compta 
amb la darrera campanya de neteja intensiva “fent dissabte”, que permet fer treballs 
especials a cada barri. Tenim 208 horts urbans en funcionament entre Rufea i  
Pardinyes.  
En una època com la present les finances municipals han de ser sòlides i han de tenir 
en consideració les dificultats econòmiques de les famílies. L’any 2014 vàrem congelar 
les taxes i els impostos (amb un estalvi de 2,2 milions d’euros per als ciutadans). Un bon 
nombre de famílies s’ha beneficiat de bonificacions de l’IBI, de la taxa d’escombraries o 
de l’impost de vehicles (explica les dades). L’any 2015 proposaran tornar a congelar 
totes les taxes i impostos, incloent-hi aquelles afectades per la rebaixa de les 
subvencions d’altres administracions. Assumirem els costos sense tancar cap servei. 
L’any proper hi haurà com a novetat  que la Paeria s’ha acollit a l’Ordre Ministerial que 
permet baixar el valor cadastral de tots els immobles un 17%; és una novetat legislativa 
d’enguany a la qual ens hem acollit. L’oposició ha demanat des de fa temps que es fes 
una revisió cadastral; no en podíem fer una de nova atès que estem aplicant una revisió 
que tenia un pla d’aplicació  de 10 anys. L’any passat l’Estat va publicar una Ordre 
Ministerial que creava molts dubtes, donava la possibilitat de  demanar una baixa dels 
valors cadastrals, però no concretava en quines condicions. Hi havia una inseguretat 
jurídica que l’Ajuntament mai ha volgut. Explica el contingut de la nova Ordre a la qual 
s’ha acollit l’Ajuntament. L’IBI quedarà congelat; en plusvàlues es produirà una baixa 
que suposarà cobrar 1 milió d’euros menys; també es pagaran 800.000 euros menys en 
IRPF, disminució que també es veurà reflectida en l’impost del Patrimoni i en l’impost de 
successions. Per primera vegada ens podem acollir a una norma que permet aquest 
impacte. L’any 2015 serà el segon any consecutiu de congelació d’impostos i taxes, 
mantenint tots els serveis públics i malgrat les disminucions de les aportacions d’altres 
administracions. Les finances municipals són sòlides i ens ho podem permetre. 
Seguirem donant facilitats a les famílies amb fraccionaments i ajornaments. En 10 anys 
el deute de l’Ajuntament ha passat del 128,5% fins al 63,7% que tenim enguany, amb la 
interpretació estrictament legal (amb el finançament a proveïdors el deute és del 74,5%). 
Hem avançat en l’àmbit de les noves tecnologies, especialment aplicades al servei a les 
persones. En mobilitat hem posat en marxa el Pla de seguretat viària, executat en un 
60%, amb un pla de xoc contra els accidents. Els semàfors vermells i els radars que es 
posaran en marxa s’han anunciat de manera escaient; els accidents a la ciutat han 
baixat un 9,22% i no hem registrat cap víctima mortal enguany. Manifesta el compromís 
que tots els recursos que s’obtinguin dels radars i els semàfors es dedicaran a millores 
de vialitat i seguretat en el trànsit; es compromet a publicar trimestralment l’origen i 
aplicació d’aquests fons. Potenciar el transport públic també ajuda a la seguretat viària; 
s’ha avaluat el servei després d’un any de funcionament d’uns canvis que qualifica 
d’imprescindibles després de 25 anys. S’han fet enquestes i en els propers dies 
s’anunciaran diverses millores en la xarxa – que començaran a funcionar al setembre- 
com la incorporació d’una nova línia (l’L20) que farà el recorregut que abans feia l’L2; 
incorporar als recorreguts de les línies L2 i L3 parades a l’Arnau de Vilanova i introduir 
una  nova línia que es denominarà Centre Històric – Espais Culturals (explica el circuit).  
En urbanisme explica que estem en ple desenvolupament del POUM, el projecte de 
planejament general més ambiciós que s’ha fet en els darrers anys, per assolir el model 
de ciutat que estem construint des de fa temps. Una Lleida capital en equipaments, en 
serveis i desenvolupament, per a liderar un espai metropolità que és part essencial del 
país i de la xarxa de ciutats mediterrànies. L’avanç de planejament ens assegurarà un 
creixement programat i sostenible de la ciutat, acabant el procés de connexió dels barris 
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i assegurant qualitat de vida en habitatge, mobilitat i creixement econòmic. Prioritzarem 
el Centre Històric, l’Horta, el sòl industrial, les Basses i el Pla de l’estació. Aquest any 
està previst fer la plaça de Balàfia, el carrer del Bruc, el pàrquing del Seminari i la 
Maternitat, l’accés al Turó de Gardeny o la reforma del mercat del Pla. Estan en marxa 
15 actuacions de millora als barris. L’oficina d’atenció a famílies amb problemes 
hipotecaris o de lloguer ha atès 540 casos, n’hem tancat satisfactòriament 202; 
disposem de 250 habitatges.  
Aquest informe de gestió no és ni conformista ni complaent. Hem fet molta feina, però 
tenim encara molts problemes i reptes. Un atur del 15% no és tolerable; que un 20% de 
les famílies de Lleida hagin necessitat atenció social tampoc és tolerable (llevat del 
treball fet amb la gent gran o les persones amb discapacitats); les situacions de pobresa 
social i d’atur s’han de reduir necessàriament. Els problemes hi són i cal atendre’ls. Ens 
cal un desenvolupament industrial major. Hem fet el salt cap a l’economia del 
coneixement i la tecnologia, però la indústria clàssica és també imprescindible. Tenim 
un bon nivell de cohesió social, però dos barris tenen uns indicadors de renda per sota 
del que volem (Mariola i Centre Històric); cal reforçar les polítiques laborals, educatives i 
socials. Tenim eines per construir futur i que la ciutat creixi sobre unes bases sòlides, 
perquè puguem protegir els més febles i garantir als ciutadans el dret a desenvolupar-se 
personalment.  
 
Intervenció del Sr. Vilella (Grup Municipal del PP)  
 
El Sr. Vilella  creu que el discurs del Sr. alcalde evidencia el fracàs de la seva gestió, en 
especial pel que fa a la càrrega impositiva que patim els lleidatans i pel que fa al 
transport urbà. Destaca que aquest és el darrer Ple de l’estat de la ciutat abans de les 
properes eleccions municipals. Creu que és procedent analitzar l’actuació de l’equip de 
govern del darrer any i, al mateix temps, fer un balanç de la gestió municipal del PSC en 
aquest mandat. Aquest període està marcat per la contenció pressupostària, la manca 
d’inversions i l’increment dels impostos a la ciutat. Es considera decebut perquè el 
Govern no hagi decidit abaixar els impostos per a l’any proper. Creu que els lleidatans 
estan “castigats impositivament” i paguen unes taxes i uns impostos molt elevats 
(especialment IBI i plusvàlua) per culpa de la tossuderia de no voler demanar una 
actualització dels valors cadastrals, cosa que es podia haver fet fa un any, tal com va 
demanar el Grup del PP. Considera que no és cert que enguany sigui la primera vegada 
en què es pugui demanar la revisió dels valors cadastrals. Explica que el 5 de desembre 
de 2013 es va emetre una Ordre Ministerial que permetia, als ajuntaments que 
voluntàriament s’acollissin, fer una actualització dels valors cadastrals. El PP ho va 
demanar i l’equip de govern va dir que no podia abaixar la recaptació per aquest impost. 
L’actualització dels valors cadastrals hauria fet possible que enguany els ciutadans de 
Lleida s’haguessin beneficiat d’una reducció entre el 15 i el 18% en l’import del rebut de 
l’IBI. Els ciutadans de Lleida continuen pagant els impostos més alts de tot l’Estat 
espanyol; el Govern fa pagar a la ciutadania els seus deliris de grandesa. Aquest 
mandat es tancarà amb un fort endeutament de la Paeria: 227,8 milions d’euros, als que 
caldrà afegir els 18,7 milions que el Govern de l’Estat ens va deixar per pagar als 
proveïdors. Els grans reptes urbanístics de la ciutat (les Basses, el Museu Morera, la 
rambla de Ferran, el Centre Històric o el Polígon Industrial El Segre) s’han quedat en 
bones paraules i sense les inversions adequades. Creu que el Govern socialista està 
esgotat, sense idees i dividit pel sobiranisme. Considera que el Sr. Ros va atiar les 
passions sobiranistes al seu partit i a l’hora de la veritat li va mancar valentia i coratge. 
El passat mes de maig el Sr. alcalde feia balanç dels tres anys de mandat i va moderar 
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les seves paraules tot evitant esmentar la paraula excel·lent; va manifestar que l’activitat 
del Govern municipal s’havia centrat en la promoció econòmica, l’ocupació i l’atenció 
social. Va qüestionar la proposta del PP sobre ocupació dient que l’Ajuntament de Lleida 
no podia crear 1.000 llocs de treball, però sí que podia facilitar llocs temporals i afavorir 
les condicions per impulsar l’activitat econòmica. Recorda que el passat desembre el 
Grup del PP va presentar un Pla per a l’impuls de l’ocupació, proposta en la qual no es 
deia de cap de les maneres que l’Ajuntament hagués de crear un nombre determinat de 
llocs de treball. La proposta del seu grup demanava que l’Ajuntament incentivés a les 
empreses, perquè generessin la creació de llocs de treball, fomentant l’emprenedoria i 
l’autoocupació. Aquest Pla tenia un precedent l’any 2010 quan es va aprovar el Pacte 
per a l’ocupació de qualitat, que després va quedar oblidat en un calaix. El Pla presentat 
pel PP estava estructurat en tres línies de treball. La primera, fomentar l’ocupació 
adreçada a facilitar l’accés al treball mitjançant actuacions per a afavorir la contractació; 
aquests ajuts s’havien d’adreçar a les empreses, amb 300 euros mensuals per a noves 
contractacions, a jornada completa, d’aturats amb més de 6 mesos sense feina. 
L’aportació per a aquesta línia seria d’1 milió d’euros i podria facilitar feina a 600 
persones empadronades a la ciutat de Lleida. La segona línia d’actuació era la creació 
d’empreses i els estímuls a la innovació, amb l’objectiu de promoure la creació 
d’empreses o el treball per compte propi. Els ajuts serien de subvencionar en un 50% la 
quota mínima d’autònoms a la Seguretat Social durant un període màxim de 12 mesos; 
l’assignació per aquests ajuts seria també d’1 milió d’euros i es podria facilitar treball a 
700 persones. Els llocs de treball no haurien de ser creats per l’Ajuntament, sinó per les 
empreses o les persones interessades en l’ocupació. Diu que aquesta fórmula funciona 
amb èxit en altres ajuntaments. La millor manera de combatre les desigualtats és fer 
que tothom pugui tenir un lloc de treball. Malgrat el percentatge d’aturats de la ciutat, un 
total de 11.224 persones encara continuen cercant un lloc de treball; en aquesta tasca 
l’Ajuntament no pot estar al marge. Cal ser ambiciosos en aquesta matèria. Garantir 
l’atenció bàsica a les famílies i promoure condicions per l’accés a llocs de treball ha de 
ser una prioritat per a la Paeria. També ho ha de ser moderar la càrrega impositiva. 
Cada família de Lleida pagarà, de mitjana, 641 euros pels principals tributs municipals. 
La congelació d’aquest any no aconsegueix que Lleida deixi d’estar al capdavant de les 
capitals de província de tot l’Estat quant als impostos més cars. Paguem 463 euros de 
mitjana per l’IBI; un 48% més que fa 8 anys. Davant aquest import tan gran el Govern 
només ha optat per congelar els tributs quan hauria estat molt més just abaixar-los, en 
especial l’IBI. L’equip de govern podria haver fet que els ciutadans de Lleida paguessin 
un 15% menys d’IBI, assumint la proposta del Grup del PP d’actualització dels valors 
cadastrals per reduir la quota d’aquest impost que qualifica d’injusta i desproporcionada. 
Aquesta disminució hagués representat una mitjana de 68 euros per rebut. El Govern 
socialista congela els impostos un cop cada 10 anys, després d’haver-los incrementat 
un 48%; el PP els hauria abaixat un 15%.  És la diferència entre el partit que governa 
(que es diu progressista) i el PP que treballa des de l’oposició per la justícia impositiva 
dels lleidatans.  
Cal moderar els impostos i reduir el deute. Malauradament el mes de març de l’any 
2012 la Paeria va haver de demanar un crèdit de 18,7 milions per poder pagar els 
proveïdors. Passats dos anys el Govern de l’Estat ofereix, a les entitats locals que es 
van acollir a aquest Pla, la possibilitat de modificar les condicions financeres amb tres 
tipus de mesures. La primera, ampliant el termini d’amortització i de carència reduint el 
tipus d’interès. La segona, ampliar la carència en un any més mantenint l’amortització 
inicial i reduint els tipus d’interès. La tercera, amb una major reducció dels tipus 
mantenint els terminis de carència i amortització. Entre aquestes tres alternatives, el 
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Govern ha optat per acollir-se a la segona, ampliant el termini de carència i renunciant a 
una major reducció dels tipus d’interès. Això constata que les finances municipals no 
estan tan sanejades com ens volen fer creure. L’equip de govern té una visó totalment 
electoralista i prefereix posar per davant els interessos partidistes per sobre dels 
interessos dels ciutadans. Prefereixen pagar 109.213 euros més que es podien haver 
estalviat. Així ens trobem amb un deute global de l’Ajuntament que a final de l’any 
superarà els 227 milions d’euros, que han de ser assumits per cadascun dels ciutadans 
de Lleida.  Malgrat ser un deute elevat no ha donat resposta a les principals 
reivindicacions de la ciutadania. S’han prioritzat altres equipaments i el Centre Històric, 
les Basses, el museu Morera, el Palau de vidre o l’Escola bressol de Cappont han estan 
relegats en el projecte de ciutat. El Museu Morera és una de les promeses incomplertes 
per part de l’equip de govern, malgrat que ara se li vol donar un impuls definitiu amb una 
seu que el Sr. alcalde va anunciar pel seu compte, sense consens ni diàleg previ, amb 
una política de fets consumats. Els preocupa molt el cost del projecte i el seu 
finançament; no consideren la ubicació inadequada, però no poden renunciar i descartar 
definitivament la ubicació inicialment prevista al costat de la Panera, si el cost de la 
rehabilitació s’aproxima al de la construcció d’un nou edifici. Fins avui només tenim una 
estimació de cost de rehabilitació al voltant de 4 milions d’euros; cal una dada definitiva 
amb la redacció del projecte. Som conscients que els sobrecostos en l’execució d’obres 
ha estat una constant en aquesta ciutat (esmenta els casos de la Llotja o el del pont de 
Príncep de Viana). Cal esperar a tenir el projecte per saber quina serà la millor ubicació i 
per saber si l’alternativa de l’antiga Audiència ha estat un encert o un error. Una altra 
assignatura pendent és la recuperació del Centre Històric. Fa 30 anys vivim d’esquena 
al Centre Històric i això passa factura, i ara no n’hi ha prou amb reformar el Mercat del 
Pla i posar-hi unes quantes botigues. Cal dignificar el Centre Històric que ha de jugar un 
rol en tot el procés perquè el Turó de la Seu Vella pugui ser declarat patrimoni mundial. 
És necessari treballar amb més contundència i redreçar el seu rumb. Cal promoure la 
millora i l’adequació d’aquest àmbit, impulsar la recuperació d’espais històrics, promoure 
la rehabilitació d’edificis i l’activitat comercial. És necessari donar vida al Centre Històric 
més enllà del Mercat del Pla. Hem de recuperar per a la ciutat un barri que ha estat 
oblidat durant molts anys. Critica la remodelació de les línies d’autobús i el procés per a 
la construcció d’una mesquita a la ciutat. La sentencia del TSJC en contra de la 
construcció d’una mesquita al polígon El Segre no fa res més que ratificar el despropòsit 
de l’equip de govern defensant un projecte totalment inadequat. Ara es fa servir com a 
alternativa el Palau de vidre,  per donar solució al problema que es va crear amb el 
tancament de la mesquita del carrer del Nord. El Grup del PP considera que el Palau de 
vidre no és el lloc més adequat, ja que un equipament municipal no pot convertir-se en 
un oratori diari i permanent, encara que sigui pagant un lloguer. El primer lloguer es va 
fer per quatre mesos i ara es va renovant mensualment; la comoditat de no cercar altres 
alternatives pot fer que aquesta ubicació esdevingui crònica. La comunitat musulmana 
ha disposat de 3 anys per buscar un nou local i no ho ha fet. Aquest col·lectiu ha de fer 
l’esforç necessari per torobar un lloc definitiu per resar. Considera que els imports que 
es recapten pel lloguer del Palau de vidre s’haurien de reinvertir en la millora i 
l’arranjament d’aquest equipament que en l’actualitat presenta un estat d’abandonament 
deplorable. Una altra assignatura pendent és que Lleida continua a la cua de les 
capitals de província pel que fa a grans superfícies comercials. La ciutat no té un teixit 
comercial fort i competitiu i això llastra l’atractiu comercial de la ciutat. Durant molts anys 
ha estat limitada la implantació de grans superfícies i centres comercials com tenen 
altres ciutats. Tenim només superfícies comercials mitjanes. Cal un major compromís de 
l’equip de govern en aquest sentit, ja que hem de tenir una oferta comercial més 
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atractiva per promoure la creació de llocs de treball i ser un pol d’atracció de clients 
potencials que beneficien tot el comerç.  
Quant a la seguretat a la ciutat de Lleida, diu que són diversos els barris de la ciutat on 
proliferen les queixes per culpa de l’incivisme i la inseguretat, cosa que fa perillar la 
convivència. El PP ha proposat la implantació de comissaries de proximitat com a 
manera d’apropar la Guàrdia Urbana a la ciutadania. L’equip de govern ho ha rebutjat 
malgrat que no tenia cap cost. Cal escoltar els veïns i les seves reivindicacions. Reiteren 
la petició de recuperar la figura del guàrdia de barri, que ha estat substituït per la 
denominada policia orientada al problema. Malgrat l’eficiència del servei, els veïns 
demanen que es reimplanti el guàrdia de barri. El Grup del PP considera que ens 
trobem davant un mandat perdut en què el Govern s’ha limitat a cobrir l’expedient i a 
actuar per inèrcia emparant-se en una majoria absoluta que castiga la ciutadania amb 
els impostos més elevats de l’Estat. El Govern ha propiciat un deute excessiu que 
hipoteca i hipotecarà els consistoris futurs i frenarà la inversió. Aquest és el balanç que 
fan del Govern, al que consideren esgotat i incapaç d’aportar aire nou i l’impuls i la 
vitalitat que la ciutat necessita.  
 
Intervenció del Sr. Postius (Grup Municipal de CiU)  
 
El Sr. Postius diu que el discurs del Paer en cap li ha donat la sensació que hem 
retrocedit en el temps i aquest debat sigui el corresponent a l’any 2012 i no al tercer any 
d’aquest mandat. L’empenta dels lleidatans ha fet avançar la ciutat. Malgrat això, 
detecten un cert cofoisme en el relat que ha fet el Govern municipal, si bé és cert que al 
final del discurs s’ha fet una mica d’autocrítica i s’ha reconegut que no tot va bé. A la 
ciutat passen moltes més coses de les que el Sr. alcalde ha esmentat avui. Ens hem 
quedat ancorats en l’obra feta als anys del boom econòmic i que, algunes d’elles, són un 
llast per a l’economia municipal. Després de 10 anys del mateix govern (i 35 del mateix 
partit) creu que ens trobem davant un clar esgotament d’idees i de projecte. Cal 
preguntar-se si la ciutat ha avançat des de l’any 2011 fins avui; malauradament, en 
termes generals, som al mateix lloc on érem. Lleida vol i pot molt més, la ciutat no ha 
tocat sostre i té un gran potencial de desenvolupament. El PSC fa molts anys que 
governa i el seu projecte mostra símptomes d’esgotament i de crisi d’identitat. Després 
de la greu crisi econòmica la ciutat i el país enceten un nou cicle de canvi i d’il·lusió. La 
ciutat ha de ser protagonista activa de la Catalunya que ve (la Catalunya postcrisi) i 
necessita renovar lideratges. No podem sortir de la crisi amb les mateixes receptes que 
no la varen detectar quan governaven la ciutat amb una bena als ulls. No podem fer-ho 
amb qui van fer unes obres que han endeutat  els lleidatans amb més de 200 milions 
d’euros. Tampoc no podem encarar el futur polític de Catalunya si no som capaços de 
posar-nos al capdavant de la defensa del dret a decidir. El país avança amb 
determinació i la improvisació ha estat massa vegades una constant del govern 
municipal en aquest mandat. El llast de la gestió econòmica frena el desenvolupament 
de la ciutat. Un exemple d’improvisació és que hores d’ara no tenim encara un Pla 
d’actuació municipal. La manca d’aquest Pla fa que no tinguem un full de ruta, ni un 
model de ciutat, ni un model comercial, ni de mobilitat, ni de participació ciutadana, ni de 
fiscalitat o cultural. El balanç que fa CiU del darrer any és agredolç. Per una banda, han 
arribat a acords amb un tema essencial com és la lluita contra l’atur; hem demostrat la 
nostra predisposició a l’acord. El Pacte per a l’ocupació ha donat els seus fruits amb la 
incorporació de la Cambra de Comerç i els sindicats, que han propiciat el Pla Orienta’t. 
Hem de seguir explorant aquest camí perquè podem fer molt més. Podríem també obrir-
lo a altres actors socials i, fins i tot, poder comptar amb el PP perquè no en quedi al 
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marge. La ciutat necessita el nostre esforç contra l’atur. Tenim 11.224 aturats registrats 
a les oficines del SOC; són moltes famílies lleidatanes amb dificultats per arribar a final 
de mes. No podem estar satisfets mentre aquestes persones continuïn passant-ho 
malament per no tenir un lloc de treball digne. El Pacte per l’ocupació és la cara; el 
pacte del pressupost d’enguany ha estat la creu. Ha passat mig any i encara no s’han 
acomplert els acords previstos. Ja fem tard i la paciència s’esgota perquè hem adoptat 
un compromís amb la ciutadania votant a favor del pressupost. Vàrem pactar més 
dotació en l’àmbit social i del tercer sector, en promoció econòmica i turisme, en 
educació i en urbanisme. Hores d’ara no tenim garantia del compliment d’allò pactat. La 
Comissió de seguiment del pacte no ha fet les reunions mensuals previstes, ni ha fet el 
seguiment que calia. No tenim encara la xifra definitiva que podrem dedicar a les 
prioritats pactades. Si abans de l’estiu no tenim garanties de compliment del pacte, serà 
senyal que el Govern no s’ho creu i caldrà denunciar-ho davant la ciutadania. El 
pressupost no era (ni és) el de CiU, però valia la pena fer un esforç per millorar-lo; 
aquest esforç no era un xec en blanc al Govern. La improvisació d’aquest Govern és un 
problema per a tota la ciutat, perquè fa que la ciutadania perdi la confiança en 
l’Ajuntament; una confiança que s’ha de fonamentar en les petites coses de cada dia i 
no en els grans discursos ni en les grans magnituds econòmiques. Cal que el transport 
públic funcioni i que puguem confiar en la seva puntualitat. Fa un any es va fer una 
reforma de les línies d’autobús que pretenia estalviar diners a la Paeria i fomentar el 
transport públic. El balanç que fem del canvi demostra que no només ens ha costat més 
diners, sinó que hem perdut 1 milió de viatgers en un any. Hem tornat a sentir 
comentaris dient que moltes vegades s’arriba abans caminant o en cotxe que no pas en 
transport públic. Això és una mala notícia i cal comptar amb l’opinió de la gent sense 
improvisar de manera constant. Celebra l’anunci de l’alcalde sobre les millores que 
s’introduiran en les línies de transport; malgrat això creu que s’haurien d’haver 
comunicat als grups municipals per poder fer aportacions i que la reforma del mes de 
setembre sigui la definitiva. No podem continuar generant inseguretat als usuaris. 
També diu que mai s’ha comptat amb l’opinió de la ciutadania en el moment de 
determinar les zones blaves; tenim més de 4.000 places i cal que ens plantegem el 
model de mobilitat de la ciutat. Hem d’analitzar si necessitem una ciutat amb tants 
carrers pintats de blau, amb moltes places que no es fan servir. Igualment, anar amb 
cotxe per la ciutat des de fa tres mesos és una “tómbola” on et poden multar amb 200 
euros amb uns radars mal senyalitzats (ho explica); la ciutadania té la percepció que la 
instal·lació dels radars no té un afany dissuasiu, sinó recaptatori. Diu que des que el seu 
grup va denunciar la mala senyalització dels radars s’ha rectificat i ara l’alcalde ha 
anunciat que la recaptació de les multes seran dedicades a la millora de seguretat 
viària, tal com proposava CiU: són dos bones notícies. No ha de costar tant acceptar les 
propostes positives dels grups. La seguretat també ha estat un tema de debat recurrent 
en el Ple. En aquest sentit han presentat una proposta que passa per denunciar l’actual 
conveni entre la Paeria i el Departament d’Interior i que superi el debat victimista sobre 
les qüestions de seguretat. Des de l’any 1999 la ciutat ha canviat profundament i les 
necessitats dels barris també ho han fet. Quant a participació ciutadana destaca la 
novetat de les audiències públiques; critica que hagin acabat reconvertides en 
comissions que treballen a porta tancada. Podem anar molt més lluny i per això 
proposen noves figures de participació, com són els pressupostos participatius i la 
consulta ciutadana. Cal donar la veu als veïns i veïnes com a mostra de confiança i de 
coresponsabilitat. Les consultes a la ciutadania en afers d’especial importància poden 
ser especialment positives i esmenta com a exemple la pregunta sobre la prioritat de fer 
ara el Museu Morera. Quan els recursos són escassos la pregunta als ciutadans té una 
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gran  importància. Es pregunta si és procedent impulsar el museu Morera, sense tenir 
recursos, mentre disminuïm el pressupost al Museu de Lleida. Es pregunta també si 
pretenem que altres administracions ens paguin 4 milions per al museu Morera quan no 
som capaços de vetllar perquè un projecte com el de la Fundació Sorigué es quedi a la 
ciutat. Hem de decidir el model cultural que volem per Lleida. En relació amb la fiscalitat 
celebra que l’alcalde hagi demanat una revisió cadastral (tot i que sense informar ningú). 
No està d’acord en el fer que l’any passat hi hagués una inseguretat jurídica que 
impedia fer en aquell moment una rebaixa de valors. Recorda que quan es va debatre 
en el Ple aquesta qüestió la Sra. Mínguez en cap moment va manifestar cap voluntat de 
demanar la revisió cadastral que es plantejava davant la manca de voluntat del Govern. 
Quan es van debatre les ordenances fiscals, el Grup de CiU els va dir que podien 
compensar la rebaixa de valors cadastral amb un increment del coeficient de l’IBI, 
produint això un impacte favorable en altres impostos. L’equip de govern es va negar a 
fer cap acord i van dir que fossin les altres administracions qui fessin la rebaixa 
tributària. Ara demanarem una revisió cadastral que reduirà els valors en un 17%. Són 
els ciutadans qui han acabant perdent com a conseqüència d’aquesta polèmica, pagant 
impostos per uns immobles valorats per sobre del valor real. Per això porten una 
proposta de resolució, perquè el Govern explori una cosa que els és desconeguda: 
abaixar els impostos. És possible fer-ho. Tenim prou marge si fem una bona gestió 
econòmica. Congelar els impostos no és suficient, cal anar més enllà. La liquidació del 
pressupost de 2013 va tornar a demostrar que es va estirar més el braç que la mànega. 
És moment de canvis profunds i no podem caure en el cofoisme. La ciutat necessita fer 
un salt endavant, en sincronia amb el país, tal com s’expressarà el proper 9 de 
novembre. La ciutadania necessita creure en el seu ajuntament. Hi ha alternativa i hi 
haurà alternança. La ciutadania confia en la seva ciutat i el millor per Lleida està per 
arribar; amb aquest objectiu treballa el seu grup.  
 
 
Intervenció de la Sra. Camps (Grup Municipal del PS C) 
 
La Sra. Camps  respon, en primer lloc, a alguna de les intervencions dels grups 
precedents. Els dos han parlat de trobar cofoisme en el balanç fet per l’equip de govern. 
Creu que, en sentit contrari, els dos grups han pecat d’un excés de pessimisme. La 
intervenció del Sr. alcalde i la del Grup del PSC intentaran reflectir el que s’ha fet i el 
que es vol fer, sense cap autocomplaença. També és bo que ens mostrem orgullosos 
de les coses que s’han fet bé i de tot allò que la ciutat té de bo. Creu que la intervenció 
del Sr. Postius ha tingut un caire preelectoral. Fins i tot li ha fet dubtar si CiU havia donat 
suport al pressupost municipal de l’any actual, tal com realment han fet. Es van signar 
amb CiU diversos acords pel foment de l’ocupació dels quals espera que no es 
penedeixi. CiU es va comprometre amb un pressupost que estem aplicant i també amb 
uns acords de foment de l’ocupació que estem fent efectius. Cal mantenir la 
coresponsabilitat malgrat que siguem a un any de les eleccions i el Sr. Postius sigui el 
candidat de CiU. Està molt bé que hi hagi coincidència en què es posi com a prioritat el 
fet de poder sortir de la crisi econòmica. En relació amb la intervenció del Sr. Vilella diu 
que les crítiques que ha expressat han estat les ja reiterades en altres plens; malgrat 
això, de les 6 propostes de resolució només una fa referència a qüestions relacionades 
amb els tributs (bonificació de l’IBI). No hi ha propostes sobre foment de l’ocupació, 
rebaixes fiscals, etc. No creu que baixar impostos sigui progressista; el progrés està en 
la redistribució de la riquesa de manera equitativa i justa. El PP defensa un dia una idea 
i al dia següent la contrària; el govern central va apujar l’IVA i l’IRPF i ara que vénen les 
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eleccions només parlen de rebaixes. Els PSC creu en una política impositiva justa, 
sempre que es tradueixi en una redistribució de la riquesa justa i equitativa.  
Vol remarcar que la prioritat del Grup del PSC és reforçar els instruments de lluita contra 
els efectes de la crisi i contra els efectes de l’atur (que és un drama de la ciutat). En 
aquesta lluita s’han pres mesures en diverses matèries. S’ha parlat abastament dels 
programes de foment de l’ocupació. També s’estan implementant ajuts perquè les 
famílies puguin arribar a final de mes. I per atendre als serveis bàsics com l’habitatge, 
l’aigua, la llum, etc. Per això hem creat un fons de 50.000 euros anuals. Hem augmentat 
els recursos (materials i humans) per reforçar l’atenció a les famílies amb problemes, 
especialment en matèria d’habitatge. Des que vàrem crear l’oficina d’atenció per a les 
famílies amb problemes d’habitatge hem tingut una afluència notable i ha esdevingut la 
finestreta de referència per a aquestes persones, amb 540 famílies ateses. Es fa una 
aposta important per la formació, en especial la FP. Destaca la importància de fer 
polítiques per mantenir la cohesió social als barris, en especial els que pateixen més els 
efectes de la crisi. Per això han presentat una proposta de resolució demanant al 
Govern de la Generalitat que reprengui els plans de barri. Creu que suspendre’ls va ser 
un gran error que han de compensar els ajuntaments amb el seu esforç. Una bona 
mesura de cohesió ha estat la instal·lació d’ascensors als blocs socials; se n’han posat 
31 amb l’aportació en solitari de la Paeria. També destaca que amb relació a l’any 
passat s’ha donat un canvi important al Centre Històric (minimitzat, de manera perillosa, 
pel Grup del PP). Molta gent està treballant per al Centre Històric, de manera anònima i 
constant, malgrat les dificultats. Ara estem començant a recollir els fruits. En el darrer 
any s’ha produït un canvi notable, amb una nova tendència i il·lusió generada pel Mercat 
del Pla i tot el que porta al seu voltant. Estem endegant actuacions conjuntament amb 
els veïns que cada dia obren els seus comerços i viuen en el Centre Històric. Els canvis 
no vénen sols, cal treballar. El projecte del Mercat del Pla és nou, un revulsiu, però no 
l’únic projecte. El seu voltant està canviant i cal donar temps i confiança perquè es 
consolidi. Aquests projectes són els catalitzadors d’un canvi de sinergies i de 
tendències; s’està recuperant la il·lusió. Hi ha persones que són escèptiques sobre la 
recuperació del Centre Històric; la millor recepta contra l’escepticisme és passejar pel 
barri i copsar l’opinió dels veïns. Hi ha molts lleidatans que no havien tornat al carrer 
Cavallers des de feia anys i ara ho han fet. Hem fet un projecte innovador, vinculat el 
comerç i també a la cultura, l’oci i la gastronomia en tot el barri. La nostra aposta no és 
solitària, va acompanyada d’inversions i de rehabilitació d’edificis que hem de fer en 
solitari. No és bo que la Generalitat ens hagi deixat sols en la rehabilitació i control 
d’edificis o en la política de construcció d’ascensors socials. Estem apostant fermament 
per garantir la seguretat dels edificis i fer les inspeccions que calguin per mantenir la 
seguretat.  
Estem apostant (amb menys recursos) per poder invertir als barris, amb obres 
importants encara que no siguin grans; són actuacions de cohesió d’uns barris que cal 
continuar dignificant. Valora els programes de millora del manteniment i de la neteja dels 
carrers, la millora de l’enllumenat, etc. Hem establert sinergies amb el sector privat per 
obtenir inversions i finançament per obres vinculades a la xarxa d’aigua i sanejament i al 
nou enllumenat. Hem adjudicat obres per 4,2 milions d’euros. No tenim autocomplaença 
ni cofoisme, mirem els reptes de cara i ens sentim orgullosos d’allò que hem fet. 
Demana la col·laboració dels grups de l’oposició per poder sortir de la crisi.  
 
Torn de rèplica del Sr. alcalde 
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El Sr. alcalde destaca que un tema comú dels grups de l’oposició ha estat l’impositiu; ho 
respondrà després conjuntament. El Grup del PP l’acusa per una banda de tenir deliris 
de grandesa i per una altra de ser curt de mires, quan les dues acusacions són 
incompatibles i fins i tot contradictòries. Quan es fan grans infraestructures és perquè es 
disposa d’una visió a llarg termini de la ciutat. Estem resolent el dia a dia, ajudant a 
moltes persones que pateixen i, al mateix temps, tenim una visió estratègica de ciutat, 
apostant per la creació econòmica i el foment de l’ocupació. Demana al Sr. Vilella  que 
no acusi a l’alcalde de manca d’aposta per les grans superfícies comercials; les crítiques 
les ha de fer a l’altre grup municipal. L’alcalde continuarà defensant que cal trobar una 
fórmula mixta adequada entre el comerç tradicional i el comerç de mitjà i gran format. 
Lleida té 10 m2 de grans superfícies per cada 1.000 habitants quan la mitjana catalana 
és de 200 m2.   
 
 
Creu que la ciutat guanya atractiu pel sector comercial de gran format, que és un 
complement clar del comerç tradicional. Vol que quedi clar que l’Ajuntament no ha fet 
cap mesquita; critica que el PP fes campanyes per recollir signatures contra una 
suposada mesquita a Cappont i ara estiguin en contra que es faci servir el palau de 
vidre quan fa un temps el volien enderrocar. Diu que mentre ell sigui alcalde el palau de 
vidre no serà enderrocat. La Paeria no ha fet ni farà cap mesquita. Hem de deixar que 
els musulmans puguin resar en un lloc cobert, llogant-los un equipament municipal si 
cal. Explica que s’ha fet l’esforç de congelar taxes i impostos dos anys seguits sense 
que això comporti tancar cap servei tot i que s’han reduït les aportacions de les altres 
administracions. No es pot infravalorar aquest fet. Quan l’oposició demana que es baixin 
els impostos pretenen que calgui reduir serveis municipals i això no es farà. Aquest 
Ajuntament no retallarà serveis i absorbirà les disminucions de les aportacions de les 
altres administracions sense haver de pujar els impostos locals. No es podrà associar 
l’Ajuntament de Lleida amb la paraula “retallades”. La pressió fiscal municipal és de 
l’1,98% de les rendes dels ciutadans i la de les altres administracions és del 23,74%. 
Demana als grups de l’oposició que siguin valents i expliquin a la ciutadania aquestes 
xifres i preguntin de quina administració creuen que reben més serveis (ho explica). De 
les altres administracions rebem serveis com l’educació, la sanitat i la seguretat (tot i 
que comenta que a la nit tenim a la ciutat una patrulla de mossos i 7 vehicles de la 
Guàrdia Urbana.). De l’1,98% es paga la neteja de la ciutat, l’enjardinament,  el  
transport públic, la vialitat, les escoles bressol, etc. L’oposició no demana que es millori 
el finançament municipal, sinó que intenten laminar el 2% dels recursos dels quals 
disposem. Lamenta que els discursos de CiU i el del PP en matèria impositiva local sigui 
idèntic.  
Defensa el posicionament de l’Alcaldia que no està ni amb el sobiranisme ni amb el 
centralisme tal com propugnen respectivament els grups de l’oposició. El Sr. Postius ha 
dit que la reducció dels valors cadastrals es podia haver fet abans i que ara s’ha fet 
gairebé d’amagades. Explica que el 18 de març d’enguany va rebre una carta en la qual 
s’oferia la possibilitat de revisió dels valors cadastrals i es demanava que l’alcalde 
signés una carta en aquest sentit abans del 31 de maig. El dia 28 de maig va trametre 
aquesta resposta, comunicant que ens acollíem a aquesta mesura. El procés és ben 
clar i enguany és el primer any en què es fixen els nous valors cadastrals als quals ens 
podem acollir. Qualifica d’insòlita la roda de premsa que va fer ahir CiU anunciant una 
informació que havia obtingut de manera no correcta i que l’alcalde pensava anunciar 
avui en el Ple. No entén que el Sr. Postius anunciés d’aquesta manera una actuació 
positiva de l’equip de govern. També va demanar en una altra roda de premsa que es 
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modifiqués la mida dels senyals dels radars quan ja s’havien encarregat els nous 
models més grans. Els radars encara no multen. Tant els radars com els semàfors 
tenen una funció de millorar la seguretat viària. La reforma de les línies d’autobús no 
ens han fet perdre 1 milió de viatgers; s’han fet enquestes per permetre adoptar 
mesures de millora. Explica que l’Ajuntament és una part minoritària del Museu 
Comarcal i Diocesà de Lleida, un equipament que no estancarà tal com va dir el 
conseller de Cultura i ho ha dit també l’alcalde. Hi ha unes diferències pressupostàries 
d’un 10% que en cap cas suposen un risc de tancament. Cal que el Museu de Lleida 
faci com el Consorci del Turó de la Seu Vella que genera un 30% d’ingressos amb 
activitats complementàries. No tot l’esforç ha de sortir dels patrons, sinó que cal una 
activitat gerencial que proporcioni recursos.  
 
Torn de rèplica del Sr. Vilella  
 
El Sr. Vilella  diu que està totalment d’acord amb demanar una millora del finançament 
local i creu que cal un acord de totes les forces polítiques en aquest sentit. Explica que 
l’actuació que ha fet a l’alcalde de tenir deliris de grandesa ve relacionat directament 
amb les obres faraòniques que s’han fet a la ciutat. Al mateix temps es té una visió curta 
en tant no s’ajuda a les empreses de Lleida, perquè generin llocs de treball. Recorda 
que el Grup del PP fa dos anys que demana l’actualització dels valors cadastrals. 
Insisteix que hi ha una Ordre Ministerial de 5 de desembre de 2013 que permetia haver 
actualitzat els valors cadastrals per enguany,  amb una reducció de l’Ibi del 15%. Si no 
es van acollir a aquesta mesura era per manca de voluntat política de fer-ho. Els Sr. 
Postius demanava una reflexió sobre el Pla Ocupa’t; el Grup del PP li demana que 
reflexioni sobre el Pla d’impuls a l’ocupació que van presentar al Plenari i que era més 
ambiciós que el de CiU (ho explica i comenta diversos exemples). Creu normal que el 
Govern hagi deixat de banda i no compleixi els compromisos que havia adoptat amb 
CiU amb el pacte pressupostari; la sociovergència no ha funcionat. Creu que els 10 
anys de l’Alcaldia del Sr. Ros han estat presidits per una mentalitat de ric i una butxaca 
de pobre. S’ha imposat l’egocentrisme que ens ha fet gastar per sobre de les 
necessitats reals de la ciutat i que han generat una gran despesa econòmica que ha 
afectat la liquiditat de l’Ajuntament i ens ha obligat a recórrer al fons de l’Estat per pagar 
els proveïdors. Hem gastat sense mesura i necessitant finançament, amb un deute que 
no permet que l’Ajuntament pagui els deutes pendents. El Govern presumeix d’haver 
congelat les taxes i els impostos i l’any 2013 van apujar més del 15% la taxa 
d’escombraries, un 40% el clavegueram, un 38% les escoles bressol, un 35% el rebut 
de l’aigua i un 48% el rebut mitjà de l’IBI en els darrers 8 anys. Els ciutadans ens 
mereixem una rebaixa dels tributs. Creu que s’està produint un desgovern, per la 
manera d’actuar de la majoria, que ens ha comportat pagar una factura de 3,5 milions 
d’euros com a conseqüència de diverses sentències judicials que l’Ajuntament ha perdut 
(expropiacions a l’avinguda 11 de Setembre, enderroc de part d’un edifici a Prat de la 
Riba i nòmines impagades de l’empresa BB serveis). Tot i que els dos darrers 
pagaments tinguin caràcter subsidiari els hem hagut de pagar i ja veurem si els podrem 
recuperar. Creu que el Govern provoca inestabilitat i angoixa als ciutadans de Lleida; 
més que una solució són un problema per a la ciutat.  
 
Torn de rèplica del Sr. Postius 
 
El Sr. Postius  diu que sobre el finançament local el Sr. Alcalde no diu tota la veritat, ja 
que no té en consideració els ingressos que rebem procedents de l’Estat i de la 
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Generalitat. Del que paguen els ciutadans, un terç va destinat a l’Ajuntament. Demana a 
l’alcalde que pregunti a la ciutadania què pensa sobre l’import de l’IBI a la ciutat, quan 
durant els darrers tres anys han estat pagant per sobre del valor real dels immobles. Cal 
explicar per quin motiu el Govern no va demanar l‘any passat una revisió cadastral que 
suposava reduir els valors en un 15%. Ahir el Grup de CiU va explicar en una roda de 
premsa que s’havia demanat la revisió dels valors cadastrals, perquè en una de les 
propostes de resolució del seu grup es demana la congelació dels coeficients perquè hi 
hagi una reducció real dels rebuts de l’IBI (cosa que no passarà amb les propostes del 
Govern). Ara s’abaixaran els valors cadastrals, però el rebut no es veurà reduït quant al 
seu import final. Critica que no s’hagués parlat de la revisió de valors en la darrera 
Comissió d’Economia. Cal fer molt més en relació amb les qüestions relatives als 
impostos locals. Cal gestionar bé, reduir la despesa i no gastar més d’allò que 
ingressem. És necessari tenir un pla de sanejament seriós per a l’EMU, que va 
necessitar l’any passat una transferència d’1 milió d’euros. Enguany haurem de 
transferir a l’empresa 4 milions d’euros en metàl·lic.  Cal arribar a acords per deixar 
l’Ajuntament molt més endreçat de com ens l’hem trobat, per això CiU ha donat suport 
als plans que puguin crear ocupació. Més enllà del Pla Reorienta’t (que prové del Ple de 
l’estat de la ciutat de l’any passat) es va fer el pacte del pressupost que preveia la 
destinació de diverses partides municipals a polítiques socials, de promoció del tercer 
sector, d’urbanisme, etc. El pacte pressupostari va ser un contracte de confiança que 
calia concretar i materialitzar en accions prioritàries; hem fet tres reunions i encara no 
tenim la dada de base per poder discutir quines eren les prioritats en la despesa. Som al 
mes de juny i encara no hem pogut concertar aquestes accions. El Grup de CiU creia 
que el pacte per l’ocupació era molt positiu i que els acords amb el govern en un 
moment de crisi era un missatge positiu vers la ciutadania. No hem donat cap xec en 
blanc. Critica que el Govern no hagi parlat del deute que tenim a l’EMU o del que devem 
com a Parc Científic. La nostra situació financera no està sanejada i així ho considera el 
Ministeri d’Hisenda. Tenim vigents diversos plans de sanejament la qual cosa ens 
impedeix fer polítiques més contundents en altres qüestions. Demana al Govern que 
toqui de peus a terra i que l’alcalde escolti els veïns i complexi les promeses que ha fet 
(esmenta diversos exemples). Li sorprèn que l’alcalde esperi que els veïns (o les 
entitats) vinguin a fer peticions concretes i no sigui ell mateix qui s’interessi per les 
seves necessitats. Demana a l’alcalde que destini la mateixa empenta i dedicació a les 
qüestions de la ciutat que la que actualment  empra en qüestions de política general  o 
de partit.   
 
Torn de rèplica de la Sra. Camps 
 
La Sra. Camps  diu al Sr. Postius que en aquesta segona intervenció ha anat elevant el 
nivell de crítica amb un caire netament preelectoral. Creu que és incoherent que ara 
plantegi una situació catastròfica de l’Ajuntament , essent aquesta la mateixa que el 
passat mes de desembre quan el seu grup va donar suport al pressupost municipal. 
Fins i tot el deute de l’EMU s’ha rebaixat en 1 milió d’euros; d’aquest tema parlarem al 
Ple de la propera setmana. Creu que aquest entusiasme s’ha refredat per motius 
purament electorals. Insisteix el Sr. Postius en la mala gestió de l’EMU; li repta a trobar 
empreses públiques que hagin fet un reajustament de personal del 50% i una reducció 
de despeses corrents del 20% en un any. Està convençuda que CiU hauria deixat de fer 
obres, però mai han dit quina és la que no haurien dut a terme. El Govern va optar a 
endeutar-se i no a conservar en beneficis  de la societat sense fer cap actuació que 
millorés la ciutat i hagi contribuït a millorar la seva cohesió. No hi ha mala gestió, sinó 



 
 

 23 

priorització i opcions polítiques. Comenta que la proposta de resolució sobre fiscalitat 
que ha presentat CiU és la mateixa que l’any passat amb un afegit (de darrera hora) en 
què incorporen la rebaixa de valors que ha gestionat l’equip de govern.  
Critica que el Sr. Vilella hagi estès les seves valoracions a un període molt superior al 
del darrer any, quan l’objecte d’aquest Ple es valorar l’obra del Govern del darrer 
exercici. El seu discurs està ple de frases i expressions negatives i calamitoses que no 
veu justificades. No es pot criticar tot. Cal passejar per la ciutat per veure que la 
percepció de la ciutadania no té un caràcter tan negatiu com pretén fer veure el Sr. 
Vilella.  
 
Torn de rèplica del Sr. alcalde 
 
El Sr. alcalde  considera injusta la crítica del Sr. Vilella que qualifica de faraònica una 
obra com la Llotja. Lleida es mereix una Llotja com la que ara té, que permeti generar 17 
milions d’euros en un any, que reverteixen a la ciutat en turisme de negocis i 
convencions i una activitat cultural importantíssima. També ens permet competir amb 
altres ciutats importants per acollir congressos importants. És un equipament que 
funciona especialment bé i està obert a la ciutadania. Explica que va començar a exercir 
el càrrec d’alcalde l’any 2004. Durant el primer bienni van aprofitar molt bé la 
potencialitat econòmica del període. La major part de la resta dels seus mandats ha 
estat marcada per la necessitat de gestionar la ciutat en un moment de crisi econòmica 
duríssima i sense retallar cap servei als ciutadans i amb un nivell de qualitat raonable. 
L’alcalde és especialista en gestió de ciutat en període de crisi, no en la realització 
d’obres que es puguin qualificar de faraòniques. La ciutat se’n surt malgrat la crisi, 
sense retallades de serveis. Gràcies a la nostra fortalesa financera assumim les 
retallades d’altres administracions, amb una economia que permet mantenir els serveis 
bàsics, sense estar en un actitud de queixa constant. Estem executant un projecte de 
ciutat en els anys més difícils per a l’economia. Garantim els serveis als ciutadans quan 
altres administracions els retallen. El resum de l’informe de gestió seria: la Paeria 
garanteix els serveis al ciutadans quan altres els retallen. La ciutat té uns indicadors 
econòmics superiors a la mitjana del país en els anys econòmicament més difícils. 
Congelarem els impostos i baixarem els valors cadastrals. Aquesta baixa de valors 
generarà als ciutadans un benefici directe de reducció d’1 milió d’euros en plusvàlues, 
800.000 euros en l’IRPF i quantitats semblants en impostos de successions i de 
patrimoni. Ratifica que enguany és el primer any en què l’administració de l’Estat 
compromet un percentatge de reducció de valors cadastrals. Explica que l’EMU rep 
injeccions de capital del seu accionista, que és la Paeria. En els anys de crisi qualsevol 
empresa (i especialment les de la construcció) tenen pèrdues com a resultat de la seva 
activitat econòmica. I per aquest motiu l’accionariat ha d’aportar capital per garantir la 
viabilitat de la societat. Hem d’aportar recursos a l’EMU i cal recordar que en els anys de 
bonança era l’empresa qui aportava dividends que ens permetien fer inversions i 
generar millores als barris i plusvàlues per fer equipaments públics i habitatges socials. 
El sector immobiliari en l’actualitat pateix una crisi profunda i una reconversió duríssima. 
L’EMU és una empresa del sector immobiliari que no ha fet habitatges residencials 
lliures ni d’alt nivell, ni fa urbanitzacions en zones de gran valor afegit; la seva tasca més 
important és fer habitatge social per a les persones amb dificultats. És una empresa que 
ha finançat actuacions municipals vinculades a altres administracions que estan més 
malament que nosaltres; en el cas dels plans de barris financem la Generalitat i en el 
cas del Pla de l’estació financem l’Estat. Tenim tots els factors de risc: sector 
immobiliari, dedicat a acció social i finançant operacions immobiliàries de l’Estat i de la 
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Generalitat. No podem pretendre que l’EMU guanyi diners en aquest sector i en 
aquestes condicions. Quant al finançament local explica altra vegada que l’ajuntament 
suposa el 2% de la renda familiar i l’Estat el 24%. L’Estat aporta al pressupost municipal 
un 30% del seu import total i la Generalitat un 1%. Això suposa que de la pressió fiscal 
de l’Estat, en repercuteix als ajuntaments el 30% del 2%, el que suposa un 0,6% de la 
renda familiar. Fem l’esforç de congelar l’IBI i baixem els valors cadastrals en la primera 
vegada que es pot fer d’una manera realment quantificada. Reitera els beneficis 
d’aquesta baixada de valors.   
 
Presentació i defensa de propostes de resolució 
 
Sr. Vilella, pel Grup Municipal del PP 
 
El Sr. Vilella  explica que el seu grup presenta un total de 6 propostes de resolució que 
estan relacionades amb el foment de l’emprenedoria, la seguretat, la reducció dels 
impostos, millores de les fonts ornamentals i monumentals, millora i ampliació del servei 
urbà d’autobusos i el soterrament del cablejat elèctric. Sobre aquesta darrera comenta 
les dades del nou contracte de concessió del servei municipal d’enllumenat públic. 
Durant els dos primers anys de la concessió, l’empresa adjudicatària s’ha compromès a 
invertir 2 milions d’euros en la modernització de l’enllumenat públic de la ciutat. En 
aquest sentit pensen que és el moment d’aprofitar la inversió  prevista per acabar 
definitivament amb la imatge negativa del cablejat elèctric que encara penja de les 
façanes i balcons i procedir a soterrar-lo. Demanen que la Paeria insti la concessionària 
del servei a que inclogui en el pla de millora de la xarxa elèctrica que té previst executar 
el soterrament de les línies elèctriques que encara no ho estan, dins del nucli urbà. 
Sobre la millora de les línies d’autobús urbà explica el procés que ha seguit la recent 
remodelació, del qual diu que ha provocat un desconcert total a la ciutadania que opina 
que el servei ha empitjorat. La remodelació no ha tingut en compte l’opinió dels 
ciutadans i de les entitats veïnals. Demanen que es posi en marxa una millora i 
ampliació de les línies actualment existents d’acord amb els veïns i entitats veïnals, 
especialment per millorar la connexió entre els barris perifèrics i el centre de la ciutat. 
Altra proposta fa referència a la recuperació de la figura del guàrdia de barri, que ha 
estat una reivindicació del veïnat de molts barris. Cal apropar la Guàrdia Urbana als 
barris, especialment els que tenen problemes que fan perillar la convivència pacífica. 
Demanen que la Paeria estudiï reimplantar la figura de guàrdia de barri compatibilitzant-
la amb el servei de policia orientat al problema. La següent proposta planteja la reducció 
de l’IBI a les persones que tenen dificultats econòmiques i les que cobren una pensió 
mínima. Insten a instrumentar un mecanisme d’ajuts extraordinaris de caràcter social 
amb aquesta finalitat, adreçat als propietaris o llogaters d’habitatge que siguin 
residència habitual, amb 60 anys d’edat o més i que percebin una pensió mínima i amb 
ingressos d’unitat familiar inferiors a 1,5 vegades el SMIP  En les mateixes condicions 
s’aplicaria l’ajut a les famílies que tinguin tots els seus membres a l’atur i els ingressos 
de la unitat familiar siguin també inferiors a 1,5 vegades el SMIP. D’aquesta mesura es 
podrien beneficiar un total de 5.129 persones a la ciutat. també demanen una línia de 
microcrèdits per afavorir l’autoocupació. Ja tenim una línia prevista als pressupostos, 
per a joves i per a dones. Creuen positiu i necessari fomentar l’emprenedoria entre els 
ciutadans en general, amb independència de la seva edat o el seu gènere.  La dotació 
que proposen per a aquest projecte seria de 150.000 euros. Finalment, proposen una 
millora de les fonts ornamentals i monumentals de la ciutat, de les quals un bon nombre 
estan declarades bé cultural d’interès local. Es proposa que l’Ajuntament millori l’estat 
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de conservació de les fonts de la ciutat i, sempre que tècnicament sigui possible, en 
restableixi el funcionament. Demana el vot favorable per les propostes presentades que 
creu positives i assumibles.   
 
Sr. Zaballos, pel Grup Municipal de CiU 
 
El Sr. Zaballos  diu que algunes de les propostes de resolució ja han estat explicades 
pel Sr. Postius en les intervencions precedents. La primera proposta fa referència a 
continuar lluitant contra l’atur. Recorda que una de les parts més importants del pacte 
pressupostari estava centrada en la lluita contra l’atur. La proposta d’avui pretén que 
aquest objectiu tingui continuïtat en el futur. Diu que no van votar els pressupostos amb 
entusiasme, sinó que van fer un acte de responsabilitat perquè el problema de l’atur és 
suficientment important com per atacar-ho amb seriositat, sense lluites partidistes.  No 
es penedeixen del pacte, perquè no tenia un objectiu tacticista, sinó de treball per la 
gent de Lleida. Diu que la proposta que fa el PP en aquesta matèria és un “brindis al sol” 
i li demana que col·labori en el programa que inclou la proposta de CiU, tal  com ho fan 
els agents socials. Aquest segon Pla no està tancat i seria bo que tots els grups 
municipals treballessin amb els sindicats i la Cambra de Comerç per fer un millor pla 
d’ocupació. Espera que tots els grups donin suport a aquesta proposta, que ja compta 
amb el suport del grup socialista. Sobre el tema del transport públic  agraeix que s’hagin 
pogut negociar alguns punts de la proposta i li sap greu que no hi hagi acord quant la 
proposta d’establir períodes de gratuïtat durant els primers dies dels canvis de línies. 
Aquest punt pretenia que quedés clara la voluntat de la Paeria de fomentar el transport 
públic. Sobre la zona blava explica que proposen un compromís per què no s’augmenti i 
que es racionalitzi  la seva ubicació. Els sap greu que no s’accepti cap dels punts, que 
volen facilitar la mobilitat i disminuir la càrrega impositiva de la ciutadania. Quant a la 
proposta de transparència i bon govern agraeix que en la resolució del PSC s’hagin 
inclòs una bona part de peticions que el Grup de CiU havia fet amb anterioritat. Cal 
apropar el bon govern i la transparència a la gestió i per això votaran a favor de la 
proposat del PSC.  Sobre la fiscalitat diu que,  objectivament, fins ara no havia sentit dir 
mai ni al Sr. alcalde ni a les Sres. Camps o Mínguez que tant bon punt es pogués 
demanar una revisió cadastral la Paeria ho faria. En els darrers tres anys mai s’havia 
anunciat pel govern la voluntat de revisar els valors cadastrals quan fos possible. 
Malgrat tot, benvinguda sigui la revisió per l’any proper. Li sap greu que no s’acceptin 
les bonificacions de l’IBI que han plantejat. Agraeix als altres grups municipals que donin 
suport a la proposta sobre renovació del conveni amb la Generalitat en matèria de 
seguretat pública i policia. La ciutadania vol un bon servei de seguretat i hem 
d’actualitzar el conveni perquè tingui la màxima efectivitat i eficiència. També agraeix  
que s’hagi pogut arribar a un acord amb el PSC sobre l’exercici del dret a decidir. Amb 
el PP és completament impossible arribar a acords sobre aquesta matèria. Explica que 
s’ha matisat el primer punt i en dóna lectura íntegra a la proposta.  
 
Sra. Camps, pel Grup Municipal del PSC 
 
La Sra. Camps , abans de defensar les quatre propostes que han presentat en aquesta 
sessió, vol fer balanç del grau de compliment de les resolucions que van ser aprovades 
ara fa un any (7 en total). La relativa a la candidatura de la Seu Vella com a patrimoni 
mundial diu que la petició ja està en marxa. La proposta per garantir l’accessibilitat de 
vianants a la ciutat s’està executant per fases. Una altra, que tenia com a contingut la 
lluita contra l’atur a la ciutat, ha estat comentada abastament. La proposta d’establir 
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polítiques per al foment de l’ocupació ha tingut com a resposta la signatura del pacte per 
a l’ocupació i els programes que s’han posat en marxa i que abans hem comentat. Creu 
que el pacte pressupostari per l’ocupació va ser un acte de responsabilitat per part del 
Grup de CiU; ara els retreu que sembli que s’hagi esvaït aquest esperit. La cinquena 
proposta feia referència al projecte educatiu de ciutat que estem en la fase d’elaboració i 
que es preveu sigui aprovat al mes de febrer de l’any 2015. Hem fet el Pla director de 
l’esport i també s’ha donat compliment a les propostes de participació, transparència i 
bon govern mitjançant les audiències públiques i els consells territorials.  
El Grup socialista ha presentat quatre propostes de resolució. La primera és sobre 
transparència i bon govern, cosa que fa que no donin suport a la presentada pel Grup 
de CiU sobre la mateixa matèria. Ens auto exigim en la línia de fer més campanyes 
divulgatives, incentivar la participació, pàgines, web, etc.  La segona proposta demana 
al Govern de la Generalitat que reprengui les polítiques i actuacions vinculades a la Llei 
de barris, que qualifica d’un gran encert dels governs progressistes. Lamenta que des 
de l’any 2011 aquests plans estiguin pràcticament aturats. Demana noves 
convocatòries, que incloguin actuacions en habitatge, per tal que l’Ajuntament pugui 
presentar un altre projecte d’intervenció integral en el barri de la Mariola. La quarta 
proposta de resolució vol recollir les demandes de les entitats del tercer sector per 
adequar les ordenances municipals a les resolucions del Parlament sobre l’increment de 
la pobresa i la desigualtat, per tal de no estigmatitzar les persones que pateixen 
situacions d’alta vulnerabilitat.  
 
Sr. Vilella, pel Grup Municipal del PP 
 
El Sr. Vilella  explica que votarà a favor de les quatre propostes presentades pel grup 
socialista. En la proposta que tracta de transparència i bon govern troben a faltar que en 
el punt segon no s’hagi inclòs la participació dels grups municipals. S’abstindran de 
votar la primera proposta de CiU relativa a la lluita contra l’atur; el motiu no és la manca 
d’acord, sinó el fet que el Grup del PP ja va presentar un Pla per a l’impuls de l’ocupació 
que no va ser acceptat tot i que en altres ajuntaments (alguns governats per CiU) ha 
donat els seus fruits malgrat que el Sr. Zaballos digués que era un “brindis al sol”. Creu 
que el Pla del PP és molt més ambiciós que el que recull la proposta de resolució. En la 
proposta de resolució sobre el transport públic votaran a favor. També ho faran quant a 
l’acord relatiu a la zona blava. Quant a la de transparència i bon govern municipal 
votaran a favor els punts 1,2,3, 4 i 6 i s’abstindran de votar els punts 5 i 7. La proposta 
de fiscalitat tindrà el seu suport en el punt primer i s’abstindran de votar el segon. La 
proposta del conveni de seguretat comptarà amb el seu vot favorable. La darrera 
proposta, sobre el dret a decidir, serà votada en contra pel Grup del PP. Creu que el 
Grup del CiU té un problema quan en cada Ple ha de presentar mocions sobre aquest 
tema i sempre estan repetint el mateix. El PP defensa una societat integradora i 
integrada i volen unir i no separar, amb respecte a la Constitució com a garantia dels 
drets i les llibertats dels espanyols. No comparteixen, doncs, l’esperit de la moció i per 
això hi votaran en contra. Creu que l’exercici del dret a decidir és il·legal, la proposta ens 
ve imposada, té caràcter unilateral i està provocant confrontació i divisió.  
 
El Sr. alcalde diu que el dret a decidir no és il·legal i que en la moció es fa constar que 
l’exercici d’aquest dret s’ha de fer en el marc de la legalitat.  
 
 
Sr. Zaballos, pel Grup Municipal de CiU 
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El Sr. Zaballos  explica que votaran favorablement totes les propostes del PSC. 
Únicament en el tema del Pla de barris vol fer constar que, tot i que vol que es destinin 
nous fons d’aquest Pla per a la Mariola, l’actuació en aquest barri ha de ser molt més 
transversal i general. Votaran a favor també totes les propostes del PP. Diu que el Sr. 
Vilella que no acaba de comprendre que és el que entén per democràcia quan no deixa 
que les persones vagin a votar. Reiteraran la qüestió del dret a decidir tantes vegades 
com calgui. No veu on està la confrontació i la crispació: malgrat que les enquestes 
diuen que una majoria del ciutadans vol la independència la normalitat és absoluta i no 
passa absolutament res. Volem votar per decidir el nostre futur. No sap quin sentit 
democràtic té el PP.  
 
 
Sra. Camps, pel Grup Municipal del PSC 
 
La Sra. Camps  explica que votaran a favor de la proposta sobre l’atur, per seguir 
treballant en les línies que ja tenim acordades. Votaran a favor dels punts 1 i 3 de la 
proposta sobre transport públic (tal com han anunciat) i no estaran a favor del segon 
punt, perquè la gratuïtat del servei proposada no afavoreix el foment del transport públic. 
Sobre la zona blava votaran en contra, perquè creu que sobre aquest tema es fa molta 
demagògia. S’han posat zones blaves en funció de les demandes de rotació que hi ha 
en les diferents zones; en els barris se n’han posat poques i de baixa rotació. En zones 
molt determinades de la ciutat, amb gran demanada, s’han posat zones  d’alta rotació. 
Les demandes són essencialment de comerciants o, en altres casos, de la UdL. No hi 
ha previstes noves zones blaves d’alta rotació. Sobre la de transparència i bon govern 
votaran en contra pel motiu abans explicat (en tant que han presentat una proposta 
sobre el mateix tema). Sobre fiscalitat ja s’ha fet el debat en el Pla i votaran en contra. 
Votaran a favor de la proposta sobre la renovació del conveni de seguretat pública. 
Donaran suport a la proposta sobre el dret a decidir i agraeix a CiU que hagi acceptat 
les esmenes presentades pel grup socialista, essencialment en tant que es fa constar la 
col·laboració de l’Ajuntament en el marc de la legalitat. Aquesta proposta reitera i 
concorda amb l’aprovada el passat mes de març amb el suport dels dos grups. Sobre 
les propostes del Grup del PP votaran en contra de la relativa a l’IBI. La proposta sobre 
arranjament de fonts ornamentals tindrà el seu vot favorable, atès que s’ha acceptat 
l’esmena de fer-ho quan tècnicament sigui possible. La proposta dels autobusos també 
serà votada a favor amb l’esmena introduïda. No poden donar suport a la referida al 
soterrament de les línies elèctriques, perquè és absolutament inabastable en qualsevol 
programa d’inversions. Votaran en contra de les propostes sobre microcrèdits i sobre la 
reimplantació dels guàrdies de barri. Els guàrdies de barri ja no existeixen en cap model 
d’organització d’aquest cos, ja que ha quedat obsolet. Allò que té importància és que 
tenim 40 policies destinats al patrullatge a la ciutat, especialment als barris.  
 
Cloenda per part del Sr. alcalde 
 
El Sr. alcalde  clou la sessió i agraeix la participació en el Ple de l’estat de la ciutat que 
ha tingut l’alt nivell de maduresa democràtica que l’ha caracteritzat en els 10 anys que 
porta tenint lloc. Agraeix el to i les propostes dels grups que qualifica de creatives i 
constructives. El nivell de respecte de diàleg ha estat  el que sempre tenim en el Ple. 
Les votacions han fet que s’aprovessin 10 de les 17 propostes presentades. És 
representatiu i un indicador de que aquesta sessió respon a un criteri de transparència i 
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a la incorporació en les tasques de govern de la ciutat de les propostes que provenen 
dels grups de l’oposició. Durant el Ple ha quedat clar que la ciutat assegura els serveis 
bàsics, l’atenció al ciutadà i la qualitat dels serveis. Tenim reptes i problemes, com totes 
les ciutats. L’atur de Lleida té un del nivells més baixos del país però és del 15% i no ho 
podem tolerar. L’acord del Govern amb el primer partit de l’oposició i els agents socials i 
el conjunt de polítiques que ha de fer la corporació han de permetre millorar aquesta 
situació, reconduint-la a nivells raonables d’atur que han de ser molt baixos. No podem 
parar de treballar fins a assolir el màxim d’ocupació. Tampoc és tolerable que un 22% 
dels ciutadans hagin de rebre serveis socials de l’Ajuntament; això denota que hi ha un 
nivell de necessitat alt, que ha de ser atès degut a circumstàncies de debilitat, de risc i 
de pobresa. L’acció política ha de reduir aquests nivells de necessitat. Hem 
d’harmonitzar les polítiques d’atenció a les persones més vulnerables en situació de crisi 
amb les polítiques de mig i llarg termini que han de generar activitat econòmica i 
ocupació. La millor política social és la orientada a la creació de llocs de treball. L’any 
proper és un any electoral, el que vol dir que debatrem l’estat de la ciutat amb la 
participació directa de la ciutadania quan ens hi adrecem per demanar-los que vagin a 
votar. Tenim l’obligació moral de donar compte del compliment de les 10 resolucions 
aprovades que s’han d’executar. També donarem compte de l’execució dels acords  
adoptats entre el Govern i el primer partit de l’oposició en matèria laboral i 
pressupostària. En aquest Ple hem posat de manifest la situació de la ciutat; que té 
reptes i sobre tot té oportunitats i futur.  
 
L’alcalde aixeca la sessió, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta. 
 
 
 
El secretari,  

Vist i plau, 
 L’alcalde, 

 


